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XVII. évfolyam, 1. szám 2024. január

KEDVES KULCSIAK!
A település lakóit és ingatlantulajdonosait érintő, foglalkoztató kérdéseiket több, hivatalos fórumon  

– az évente meghirdetett közmeghallgatáson, levélben vagy személyesen – is lehetőségük van 
feltenni a polgármesternek, valamint a képviselő-testületnek.  

  Kérdéseiket az alábbi hivatalos fórumon juttassák el a település vezetőinek: 
polgarmesterkulcs@gmail.com vagy 06 (70) 639-0157

Ha valóban a kérdéseire keresi a választ és a megoldást, kérem, hogy ezeken a elérhetőségeken  
vegyük fel a kapcsolatot, mert a hivatalos ügyintézésre csak így van lehetőség. 

Általános kérdésekben kizárólag a következő kommunikációs eszközök segítségével tudnak  
kedves lakótársaim hivatalosan tájékozódni: Kulcsi Krónika, facebook.com/kulcskozseg, 

www.kulcs.eu, www.kulcs.org. 
Jobb Gyula polgármester

Írásunkat a 3. oldalon olvashatják.

Nem múlhat el karácsony halászlé nélkül, ráadásul a gasztronómia összekovácsol – tartja a mondás, és nincs ez 
másképp Kulcson sem, ahol karitatív kezdeményezéssel halászlé kerülhetett minden nehéz helyzetbe jutott falubéli 
asztalára.

Jótékony trió akcióbanJótékony trió akcióban
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Grenyovszky Károly kö-
vetségi séfet az, olyan 
kulcsi gasztronómi-
ai események, mint a 
kolbásztöltő verseny, 
vagy a halas vigada-
lom szakértőjeként, 
zsűrielnökeként már 
valamennyien jól ismer-
hetjük. Most a kulcsi 
kötődésről, pályafu-
tásáról és a gasztro-
nómiával kapcsolatos 
hagyományokról is be-
szélgettünk vele. 

Grenyovszky Károlyt szin-
te minden Fejér vármegyé-
hez köti. Itt tevékenykedik, 
Dunaújvárosban él családjá-
val és Kulcson a Diós utcá-
ban van víkendháza 1979 óta. 
Mindemellett nagyszülei és 
nővére is rendelkezik nyaraló-
val településünkön. Édesapja 
és nagybátyja pedig az 1970-
es évek híres kulcsi futballcsa-
patát erősítette több éven ke-
resztül. Leszögezhetjük tehát, 
hogy a Grenyovszky család 
apraja, nagyja hatalmas kulcsi 
kötődéssel bír. A neves séf 
számos gasztronómiai ver-
seny, megmérettetés meghí-
vott vendége, rengeteg ilyen 
esemény zsűrijének tagja, el-
nöke. Alapszakmáját tekintve 
hivatásos katona, pályafutá-
sát a Magyar Honvédségnél 
kezdte, amelynek élelmezési 
tisztje lett. A szakács szakma 
megszerzése után az élelme-
zési tanszéken, majd ven-
déglátó akadémián tanult, és 
mesterszakácsi diplomát is 
szerzett.  Munkája  a katona-
ság mellett ma már a civil 
társadalomhoz is köti, amely 

számos magyarországi és kül-
földi meghívással is jár. A vele 
készült interjút olvashatják a 
következőkben. 

A jó szakács is  
holtig tanul

– Tavaly hatodik alkalom-
mal kaptunk baráti meghí-
vást Los Angelesbe. Ott egy 
elég nagy magyar társaság 
alakult, amely kifejezetten 
híve a hazai kulturális és 
gasztronómiai értékeknek. 
Mindig egy dunaújvárosi 
csapatot viszek magammal, 
ahol egy nagyon szép ren-
dezvényen veszünk részt és 
egy bizonyos magyarországi 
táj jellegzetes ételeit készít-
jük el a közönség számára. 
A legutóbb a bakonyi be-
tyároknak a híres elfelejtett 
ételeivel készültünk, tavaly a 
Hortobágy ízeivel jelentünk 
meg szintén dunaújvárosi 
csapatommal. Szintén a köz-
elmúltban volt szerencsém 
részt venni egy mexikói kol-
légával Las Vegasban egy 
eseményen, ahol az egyik 
leghíresebb étterem séfjével 
ültünk le egy szakmai be-
szélgetésre. Nagyon hasznos 
volt egy olyan étterem kulisz-
szái mögé betekinteni, ahol a 
világ összes nemzetiségnek 
az ételei megtalálhatók. Ez 
egy hatalmas étterem, amely 
büfé jelleggel működik, és a 
világ minden gasztronómiai 
szempontból vezető orszá-
ga képviselteti magát. Persze 
magyar étel is volt, a gulyás-
leves. Az a hitvallásom, hogy 
az embernek mindig nyitott 
szemmel kell járnia a világ-

ban, akkor tud csak előre 
haladni. Én állítom, hogy ez-
zel a szakmával, a gasztronó-
miai tevékenységgel legalább 
naponta fél órát- egy órát 
kell foglalkozni, úgy a re-
ceptekkel, technológiákkal, 
mint az élelmiszerismeret-
tel. Szerintem nem csak a jó 
pap, de a jó szakács is holtig 
tanul. 

Tekintsük hivatásnak  
a szakmát

– Én olyan szerencsés hely-
zetben vagyok, hogy nekem a 
családból nagyon sokan fog-
lalkoztak a gasztronómiával. 
A kedves volt anyósom – aki 
sajnos már nem él – cuk-
rász volt, de édesanyámtól is 
nagyon sok receptet tanul-
tam. Már kisgyerekkorom 
óta elhatározásom volt, hogy 
én egyszer egy séf sapká-
ban akarok konyhát irányí-
tani, és nem tettem le róla. 
Valahogy annyira megfogott 
az ételkészítés gyerekko-
romban, a disznóvágások itt 
Dunapentelén, hogy mindig 

ez vonzott. Az a baj, hogy 
egy húsz fős végzett szakács-
osztályból, ha ketten-hárman 
maradnak a szakmában, ak-
kor sokat mondok. Sokan 
elmentek Magyarországról 
a jobb jövő reményében. 
Azonban az oktatás nem rossz, 
van cserediák programunk is, 
amely szintén szép remények-
re ad okot. Tehát egy jó pálya-
irányt lőttünk ki magunknak. 
Az iskolából kikerülve végzett 
szakács mindenki, de valójá-
ban még nagyon sok évet el 
kell eltöltenie, hogy tanuljon, 
gyakoroljon, sok továbbképzé-
sen kell részt vennie. Bevallom 
őszintén én a mai napig ilyen 
vagyok. Ha én nem mentem 
volna utána a dolgoknak, nem 
írtam volna recepteket, nem 
mentem volna a hosszú, min-
den részletet felölelő könyvek 
után, akkor talán nem lett 
volna ennyire nagy a szere-
lem, mint amennyire most a 
gasztronómia iránt. Ezt kívá-
nom minden tanulónak, hogy 
hivatásként tekintsen a szak-
mára. Persze vannak olya-
nok is, akik tényleg a pályán 
vannak. Mondjuk meg, hogy 
azért most a fiatal szakácsa-
ink közül többen kimagasló-
an jól muzsikálnak. 

A háziasszonyok 
felérnek egy 
konyhafőnökkel

– A mai világban sajnos a fél-
kész, kész termékek nagyon 
elárasztották az áruházak pol-
cait. A mai háziasszonynak 
nagyon kevés százaléka az, 
aki tényleg este hazamegy, 
és akkor kezdi pucolni a 

Nem csak a jó pap,  
de a jó szakács is holtig tanul 
 A gasztronómia összetartó erő, barátságban, családban, munkában, és a település közösségében

Grenyovszky Károly  
követségi séf
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hagymát, hogy meleg vacsorát 
adok a családjának. Mi a gya-
korlat? Rengeteg ételkiszállí-
tó cég működik. Kinézzük az 
interneten, és megrendeljük 
az ételeket. Nyilván ennek is 
van előnye a kollégák és a 
megrendelők részéről is. De 
azt tudom mondani, hogy 
esetleg, amikor hétvégén a 
család összeül arra fordítjuk 
nagyobb hangsúlyt. Akkor 
tényleg elővehetjük a nagy-
mama receptjét, mert van idő, 
és akkor tudunk végre egy 
igazi ételeket tenni a család 
elé. Nekünk is van egy félt-
ve őrzött, kézzel írott köny-
vünk, nagymama receptjei-
vel, azokat majdnem minden 
hétvégén föllapozzuk. Én is 
próbálom a családomat arra 
nevelni, hogy a hagyományo-
kat megtartsuk és hétvégen-
ként legyen egy ebéd, amikor 
együtt leül a család. 

Ünnepi ebéd

– Nálunk minden vasárnapi 
ebéd ünnep. Nagyon szeret-
jük például a leveseket, mi na-
gyon levesesek vagyunk, tehát 
egy-egy ilyen marhahúsleves, 
Újházi tyúkhúsleves, egy tár-
konyos jérceleves, tejszínes 
leveseket nagyon szeretjük 
vasárnap, de hétköznap a 
krémleveseket, nyáron köny-
nyű gyümölcsleveseket ked-
velik a gyerekek. Általában 
hagyományosan étkezünk, 
ami jelenti a pörköltet galus-
kával, a bundázott húsokat, 
a kacsát, a töltött húsokat. 
A gasztronómia mindig egy 
összetartó erő, barátságban, 
családban, munkában, vagy a 
település közösségben. 

Jó hír, hogy a február 
24-én megrendezésre kerü-
lő V. Kulcsi Disznótoros és 
Kolbásztöltő Verseny zsűri-
elnökeként a neves séf ismét 
garancia arra, hogy valóban a 
legjobbak kerüljenek ki győz-
tesként.

Nem múlhat el kará-
csony halászlé nélkül, 
ráadásul a gasztronó-
mia összekovácsol – 
ezt tartja a mondás, 
és nincs ez másképp 
Kulcson sem, ahol kari-
tatív kezdeményezés-
sel halászlé kerülhetett 
minden nehéz helyzet-
be jutott falubéli asz-
talára.

Jobb Gyula Kulcs telepü-
lés polgármestere hivatalos 
Facebook oldalán a követ-
kező bejegyzéssel fordult ka-
rácsony előtt a településen 
élőkhöz. 

„Karácsonyra készülve a 
halászlét kevergetjük, azon-
ban falunkbeliek között is 
akad, aki ezt idén sajnos nem 
teheti meg. Ezért barátaim-
mal – Szénégető Csabával 
és Rizmayer Jánossal – el-
határoztuk, hogy a nehéz 
helyzetben élőknek idén mi 
főzzük a karácsonyi asztal-
ra való halászlét. A HOFESZ 
(Horgászegyesületek Fejér 
megyei Szövetsége) jóvol-
tából biztosított alapanya-
gokból készítjük el a hagyo-
mányos ünnepi ételt, ame-
lyet aztán december 23-án, 
szombaton délután 15 órá-
tól a polgármesteri hivatal 
előtt a rászorulóknak szét-
osztunk. Szeretettel várunk 
mindenkit!”

A közlemény végén a te-
lepülésvezető minden olva-
sót arra kért, ha a látóköré-
ben lévő mozgásában korlá-
tozott, vagy egyéb okok mi-

att akadályoztatott kulcsiról 
tudnak, akkor tájékoztassák 
a jótékony trió tagjait, akik 
adott esetben szívesen ház-
hoz is viszik a karácsonyi 
halételt. 

A HOFESZ jóvoltából 
december 22-én megérke-
zett az alapanyag és meg-
kezdődött a halászlé főzés 
előkészítése a kulcsi hajó-
állomáson. Szorgos kezek 
pucolták és filézték az ün-
nepi étel hozzávalóit. Majd 
ezt követően másnap a köz-
ség kondérjában főzték meg 
a pompás karácsonyi ételt. 
Míg az előkészítésben a te-
lepülés polgármestere vezé-
nyelt, addig a főzést az öt-
letgazda Szénégető Csaba 
irányította, Rizmayer János 
pedig a hagymapucolásban, 
a szervezésben és a logisz-
tikában vállalta a legtöbbet. 
A kitálalás és az ételosztás 
gördülékeny lebonyolítását 

Várkonyi Zsolt hatékony 
közreműködése tette lehe-
tővé. Jobb Gyula felhívását 
több hozzászólás, számtalan 
üzenet, telefonhívás, és ösz-
szesen közel hetven megosz-
tás követte. Végül december 
23-án 15 órától, 19 óráig ösz-
szesen 48 adag halászlét osz-
tott szét a jótékony kulcsi csa-
pat. Természetesen nem ma-
radtak el a szívet melengető 
köszönő üzenetek sem. Tehát 
igazolást nyert a bevezető-
ben említett tétel, miszerint 
a gasztronómia összeková-
csol. A pozitív visszajelzések 
együttes megélése a közös-
séget építi és annak erejét 
növeli. A dolgos hétközna-
pok után felüdülést hozott 
a résztvevőknek a jótékony 
akció, a gondok távolabb 
kerülnek, az emberek örö-
me feltöltődést ajándéko-
zott azoknak is karácsony-
ra, akik adtak. 

Jótékony trió lépett 
akcióba karácsony előtt
Közösen főzték ki az ötletet, és persze az ünnepi halászlét is 

Összesen 48 adag halászlét osztott szét  
a jótékony kulcsi csapat
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Borzasztó és rettenetes 
tény, de az elmúlt idő-
ben egyre több nevelési 
intézményekhez köthe-
tő, kiskorúakat érintő 
szexuális visszaéléssel 
kapcsolatos ügyről ér-
tesülhetünk a híradá-
sokból. 

Sokak azzal söprik le ezeket 
a figyelmeztető híreket, hogy 
ilyesmi csak máshol fordul-
hat elő. Pedig a Dunaújvárosi 
Járásbíróságon egy ilyen ször-
nyű ügyben született első 
fokon 7 év börtönbüntetést 
tartalmazó ítélet a közelmúlt-
ban egy kulcsi illetőségű férfi 
ügyében, aki egy dunaújvá-
rosi mentálhigiénés iskolával 
hozható kapcsolatba.

Jogosan merülhet fel a 
kérdés: biztonságban van-
nak e szemünk fényei, a gye-
rekek? Joggal merülhet fel 
az érintett iskola felelőssé-
ge is.  Nincs pontos adat ar-
ról hány nevelési intézmény-
ben és milyen gyakorisággal 
fordul elő, de  becslések sze-
rint évente több ezren válnak 
szexuális erőszak áldozataivá 
Magyarországon. A szexuális 
bántalmazások jelentős ré-
sze ráadásul soha nem derül 
ki, mivel sok esetben  a gyer-
mek, akit ilyen jellegű trauma 
ér, egyáltalán nem mer, nem 
tud, vagy a szégyenérzet mi-
att nem akar beszélni róla. 
Pedig a szakértők szerint, ha 
nem szakítjuk meg az erőszak 
láncolatát az áldozatok magu-
kat fogják hibáztatni, büntet-
ni és akár generációkon ke-
resztül örökítik az áldozattá 
válás hozzáállását, vagy ma-
guk is abuzálóként próbálják 
megtörni a szégyenük okozta 
frusztrációt.    

Józan ésszel 
felfoghatatlan 
Amikor egy eset mégis napvi-
lágra kerül, döbbenten állunk 
a történtek előtt. Józan ésszel 
felfoghatatlan, szinte hihetet-
len, hogyan képes egy tanár, 
vagy nevelő visszaélni a fel-
ügyeletére bízott gyerekek ér-
zelmeivel, bizalmával, kiszol-
gáltatottságával. Ezt csak sú-
lyosbítja, amikor az egyik ol-
dalon egy hátrányos helyzetű 
nehéz sorsú, olykor érzelmileg 
labilis gyerek, a másik oldalon 
pedig egy, a szűkebb környe-
zetében akár köztiszteletnek 
örvendő, szakmailag elismert 
személy áll, aki titkos életében 
egy szexuális ragadozó, aki ál-
dozatára várva folyamatosan 
szövögeti a kiszemeltje körül 
a hálót.  

A nyilvánosság ereje  
Alig néhány hónapja lapunk 
hasábjain is beszámoltunk egy 
a Dunaújvárosi Járásbíróságon 
folyó büntetőügyről, ahol 
olyan szexuális kényszerítés 
bűntettről tárgyaltak, amelyet 
két kiskorú fiú esetében tör-
tént feljelentés alapján kezde-
ményeztek az eljáró hatóságok 
egy dunaújvárosi mentálhigi-
énés iskola munkatársa ellen, 
aki karbantartóként és men-
torként is kapcsolatban állt a 
diákokkal.  

A két sértett diák, valamint 
a tanúk vallomása tökéletesen 
rávilágított, hogyan tud olyan 
helyzetet teremteni valaki, ami 
a másik fél számára kínos, za-
varba ejtő, megalázó, félelem-
keltő, amelynek során az áldo-
zattá vált kiskorú fiúk teljes ki-
szolgáltatottságot éltek meg. A 
bíróság meghallgatta az előző 

tárgyalások során az iskola dol-
gozóit, az iskola igazgatóját, a 
sértettek szüleit, diáktársat is. 
A vallomásokat meghallgatva 
szörnyű történet rajzolódott ki, 
amely sokkolóan hatott.  

A vádlott visszaélt  
a helyzetével 
A kulcsi illetőségű vádlott tár-
gyalása a súlyos büntető ügyé-
ben szakértők bevonásával 
szeptemberben tovább folyta-
tódott. Meghallgatták az egyik 
sértett édesapjának volt élet-
társát is, akinek az egyik sértett 
fiú elsőként beszélt a történtek-
ről. Emellett egy informatikai 
igazságügyi szakértő vizsgálta 
az egyik sértett mobiltelefonját, 
továbbá megtörtént a vádlott 
sértettel folytatott Messenger 
beszélgetéseinek felolvasása 
2018-tól egészen 2020-ig. Ezek 
fő jellemzői a közvetlen hang-
nem, és tegezés mellett, a vul-
gáris beszéd a vádlott részéről, 
de képcsere is volt, a vádlott 
sokszor kérte a sértettet, hogy 
küldjön képet magáról.  

Az igazságügyi pszicholó-
gus szakértők behatóan vizs-
gálták  a sértettek értelmi ké-
pességét, személyiségvonásait, 
érzelmi életét, valamint azt, 
hogy történhetett-e ilyen, félt-e 
a vádlottól, és élményszerűek-e 
az elmondásai. 

A szakértői vélemények 
alapján körvonalazódott, hogy 
a vádlott a diákokkal kiépí-
tett alá-fölé rendeltséget ki-
használva visszaélt helyzetével. 
Elsőként azzal a tévhittel szem-
besültünk a perfolyam során, 
hogy egyáltalán nem csak látvá-
nyosan deviáns, kifejezetten bű-
nöző alkatú ember lehet az erő-
szak elkövetésével gyanúsított, 
aki már messziről felismerhető. 

Akit én láttam az előző tárgya-
lás során, egy átlagos megjele-
nésű férfi, akit sokan kedvesnek, 
jó szakembernek, sőt volt, aki 
csupaszív embernek írt le. De a 
valóságban a szakértő egyértel-
mű véleménye szerint kiderült, 
hogy tisztában van a történ-
tek súlyával, és annak erkölcsi 
vonzatával. A vádlottra jellem-
ző továbbá a felelősséghárítás, a 
manipulatív viselkedés és hogy 
nem tud egyenrangú kapcsola-
tokat létrehozni. Továbbá lob-
banékony, indulatos személyi-
ségvonásokkal, és jelentősen 
csökkent empátiás készségek-
kel rendelkezik. Kötődései fel-
színesek, nárcisztikus személyi-
ség... Motivációja az elkövetés-
hez a saját szexuális vágyainak 
kielégítése volt, hiszen vágyai 
időről időre cselekvésre kész-
tetik.  A vádlott tudatos mani-
pulatív tendenciával rendelke-
zik, pontosan tudja, hogy kire 
lehet kivetni a hálóját, és ezt 
előre gondosan fel is térképe-
zi; emellett az empátia hiánya is 
fedezhető nála, azaz nem tudja, 
hol vannak a határok, nem tud-
ja a fiúk szemével látni a tör-
ténteket. 

A vádlott tagadta  
a bűncselekményt 
A teljes, mindenre kiterje-
dő bizonyítási eljárás végén, 
vádbeszédében az ügyész el-
mondta, hogy a vádlott cse-
lekménye erőszakot ugyan 
nem tartalmazott, de nem is 
önként mentek bele ebbe a 
sértettek, ez megállapítható a 
szakértői véleményekből, és a 
sértettek által elmondottakból. 
Megállapítható továbbá, hogy 
a vádlott célja a szexuális cse-
lekvés eltűrésére való kénysze-
rítés volt. Fontos, hogy ez 

Szörnyeteg a szomszédban?
Első fokú ítélet született a kulcsi férfi ügyében 
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az egész eset bizalomra épült 
érzelmi becsapás, ami az egyik 
sértettnél az elfogadás, a fi-
gyelem elhitetése, a másiknál 
pedig a materiális javak segít-
ségével kialakított kötődéssel 
való visszaélés volt. A vádlott 
tagadta, hogy bűncselekményt 
követett volna el, ezzel szem-
ben a bizonyítékok cáfolják a 
védekezését, és egyértelműen 
megállapítható, hogy a célja 
a szexuális közeledés volt. El 
kellett tűrniük a kisforú fi-
úknak, hogy nemi szervük-
höz, vagy más testrészükhöz 
ér.  A vádlott úgy állította be 
magát, mintha áldozat len-
ne, mivel tudja, hogy erköl-
csileg elítélendő, ami történt, 
így a külvilág felé becsoma-
golva próbálja eladni ezt az 
egészet. Súlyosbító körülmény 
nem csak maga a viszony, de 
annak tartalma és az, hogy ez 
az egész mekkora törést jelent 
egy fiatalban. Nem beszélve 
arról, hogy mentálhigiénés is-
kolában és hosszabb időn ke-
resztül történt. 

A büntetés kiszabásánál eny-
hítő körülményként vették fi-
gyelembe a vádlott büntetlen 
előéletét, megromlott egészségi 
állapotát, továbbá, hogy 80 éves 
édesanyját egyedül gondozza. 

Első fokon  
7 évet kapott 
A bíróság a vádlottat  több 
rendbeli szexuális kényszerí-
tés bűntett és szeméremsértés 
vétségében bűnösnek mondta 
ki és 7 év börtönbüntetésre, 
közügyektől eltiltásra és végle-
ges hatályú foglalkozástól való 
eltiltásra, valamint a bűnügyi 
költségek megfizetése ítél-
te. Az ügyész indítványát az 
azonnali letartoztatásra a bíró-
ság nem tartotta indokoltnak. 
A vád, a vádlott és védője is 
fellebbeztek, az ügy tárgyalása 
másodfokon fog folytatódni. 
Addig a vádlott szabadon köz-
tünk járkálhat...

Méreiné Vali, a Kulcsi Horgász  
és Természetvédelmi Egyesület  
kommunikációért felelős tagja  
a következő közleményt tette:

– A kulcsi Duna Horgászbolt az egyesü-
let részére jegyértékesítést nem végez már. 
Helyette horgászjegyet a továbbiakban hét-
főn, szerdán és pénteken 9 órától 12 óráig 

Kulcs Községi Önkormányzat Könyvtárában 
(Kossuth L. u. 62/1) lehet vásárolni. Kedden 
és csütörtökön pedig 14 órától 16 óráig várjuk 
a horgászokat az értékesítő helyen – mond-
ta el Mérei Vali, majd hozzátette:

– A fogási naplókat 2024. február 28-ig 
kell leadni, amelyet szintén a könyvtárban 
várunk, ezt az intézmény nyitvatartási ide-
jében tehetik meg a horgásztársak.

Változik a horgászjegy 
értékesítés helye

Előző lapszámunkban több helyi jóté-
konysági kezdeményezésről is beszá-
moltunk. Most újabb örömhírrel szol-
gálhatunk, ugyanis a nagy múltú helyi 
civilszervezet a KUBAK (Kulcsi Baráti 
Kör) ajándékozta meg a Fekete István 
Általános Iskolát, egy az adók egy szá-
zalékából befolyt összegből vásárolt 
hangosító eszközzel.

Kulcs első civil szervezete a Kulcsi Baráti Kör, 
mely 1989-ben alakult meg. Azonban a szerve-
zet alapszabályzatában megfogalmazott célok 
már hosszú évtizedekkel ezelőtt is mozgósí-
tották azokat, akik ezen célok megvalósítását 
személyes ügyüknek tekintették. Dr. Jármai 
Kálmán állatorvos-professzor, feltehetően 
1923-ban alapította meg a nyaraló családok 
lelkes közreműködésével a KUPAC-ot.  A mai 
KUBAK a KUPAC kulturális és szellemi utód-
jának tekinti magát – olvasható a Húsz év Kulcs 
szolgálatában című könyvben. A civil szervezet 
mindenkori célja a helyi identitás, a lokálpatri-
otizmus fejlesztése, erősítése, amely már gyer-
mekkorban kialakul. 

Deák Ibolya önkormányzati képviselő, a 
szervezet egyik vezetője elmondta: – Nagy örö-
münkre szolgál, hogy átadhattuk ezt a hangosí-
tó eszközt az iskolának, amelynek reményeink 
szerint nagy hasznát veszik majd. A KUBAK 

egyébként hosszú évek óta támogatja a helyi 
iskolát. Minden évben a tanév végeztével, a 
kiemelkedő közösségi tevékenységért könyv-
jutalomban részesítünk osztályonként egy-egy 
kisdiákot, természetesen osztályfőnöki javas-
latra. Karácsonykor pedig hasonló kiválasz-
tási módszerrel minden osztályból egy gyer-
mek számára ajándékcsomagot állítunk össze 
nyalánksággal, édességgel – mondta el a civil 
szervezet titkára.

A KUBAK hosszú évek óta 
támogatja a helyi iskolát 
Jótékony célra fordították Kulcson az adóból befolyt felajánlásokat 

Oberrecht Tamás, Schinogle Ferenc  
és Deák Ibolya 
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Egy fiatal kulcsi édes-
anya súlyos betegsége 
váratlanul, szinte a sem-
miből tört a felszínre és 
hosszú időre elszakítot-
ta családjától, legfájdal-
masabban kétéves kislá-
nyától és elsőosztályos 
kisfiától. A gyógyulás-
hoz vezető utat szám-
talan orvosi vizsgálat 
és egy örökkévalóság-
nak tűnő kórházban el-
töltött időszak előzte 
meg. A bizonytalansá-
got, reménytelenséget 
és a végső elkeseredést 
azonban mára a hála ér-
zése váltotta fel.

A szakértők szerint a hála 
segít a megrázkódtatások-
kal való megküzdésben, a 
negatív életesemények átke-
retezésében. A traumatikus 
élményeink is kevésbé erő-
teljesen törnek fel. Erről be-
szél saját történetén keresztül 
olvasóinknak Király-Dienes 
Annamária, aki, mint mond-
ja: köszönöm, élek!  

Először a sürgősségin
Kisebbik gyermekem, Luca 
második születésnapi zsúrjára 
készültünk. Néhány napja már 
kissé rosszul éreztem magam, 
de nem tulajdonítottam neki 
jelentőséget. Csak úgy, ahogy 
szerintem bárkivel előfordul-
hat és senki nem gyanakodna 
arra, hogy komoly baja lenne, 
pláne nem 36 évesen. Aztán a 
zsúr előtt annyira rosszul let-
tem, hogy szinte nem tudtam 
felkelni. Az adonyi ügyeletre 
mentünk, ahol nagyon ala-
pos volt a doktornő, számos 
vizsgálatot elvégzett. Covidra 
is gyanakodott, de az nem 

igazolódott be. Mindenesetre 
mentőt hívott, úgy érkeztem 
a Szent Pantaleon Kórház 
sürgősségi osztályára egy 
szeptemberi vasárnap. A kór-
házban egyből foglalkoztak 
velem, segítőkészek voltak, 
és tárgyilagosak. Több vizs-
gálatot elvégeztek, így példá-
ul elvittek CT-re, vért vettek, 
EKG-t csináltak. Akkor azt 
a diagnózist kaptam, mivel 
a fejem is fájt, hogy ez egy 
szövődményes migrén, nem 
súlyos dolog, és rajtam áll, 
hogy hazamegyek-e, vagy 
maradok. Úgy döntöttem ma-
radok reggelig, így felvettek a 
neurológiai osztályra. Mivel 
minden eredmény negatív lett 
megnyugtattak, hogy el fog-
nak múlni a tünetek és egy 
hét kórházi tartózkodás után 
nyugodtan hazamehetek.  

Óráról órára rosszabb 
lett az állapotom
Ezután néhány napot ott-
hon töltöttem, de az ötödik 
napon úgy mentem vissza a 
férjemmel a kórházba, hogy 
akkor már nem tudtam enni, 
csak hánytam, és teljesen le 
voltam gyengülve. A szédü-
lés ugyan kezdett megszűnni, 
viszont helyette a fejem kez-
dett rángatózni és a szemem 

is mozgott, bár akkor még 
nem olyan durván. Úgy érez-
tem, hogy óráról órára romlik 
az állapotom. A sürgősségin 
már egyre jobban ugrált a 
szemem, nem egyszerűen föl-
le, hanem körbe-körbe. Ezért 
a környezetemet már nem 
láttam, mert csak a mozgás 
volt előttem. Míg otthon, ha 
fixálva volt a fejem csillapo-
dott a rángás, a kórházban 
már folyamatos, akaratlan re-
megésbe kezdett a fejem is. A 
sürgősségin, látva az állapoto-
mat azonnal behívtak. 

Innentől kezdődött  
a rémisztő rész
A tudatom teljesen tiszta volt 
szemben azzal, amit vélhető-
en egy külső szemlélő látha-
tott rajtam. Megijedtem, mert 

úgy éreztem, itt most nagy a 
baj. Kétségbe estem, és komo-
lyan elgondolkoztam, hogy 
én innen nem megyek haza. 
Arra gondoltam, lehet, hogy 
meg fogok halni. Innentől 
kezdődött a rémisztő rész. 
Egyből a neurológiai meg-
figyelőbe vittek, nem sima 
osztályra, ahol teleraktak tap-
pancsokkal, és folyamatosan 
megfigyeltek. Elindult a fo-
lyamat, keresték mi a bajom, 

rengeteg vizsgálaton vettem 
részt a kórházban, de ismét 
voltam Fehérváron és küldtek 
vért Pécsre is. Sok súlyos és 
ijesztő betegség, mint például 
az epilepszia, nőgyógyászati 
vagy agydaganat, agyhártya-
gyulladás, agyvelőgyulladás, 
herpeszvírus is szóba került.  
Arra gondoltam közben, 
hogy bármit elfogadok egye-
dül a tumort zártam ki, nem 
lehet daganatom, főleg nem 
az agyamban – mesélte Anna.

Csak a lelki 
szemeimmel láttam
Mivel a tünetek miatt nem 
tudtam nyitva tartani a sze-
mem, gyakorlatilag a testem-
be voltam zárva. Mindent 
hallottam, de látni csak lelki 
szemeimmel láttam. Közben 
az orvosok is kétségbeesett-
nek tűntek, a családomat is 
csak arról tudták tájékoztatni, 
hogy éppen milyen vizsgála-
tok eredményeire várnak. De 
ez idő alatt velem végig na-
gyon kedvesek, empatikusak 
voltak. Borzasztó megerőltető 
volt lelkileg, 36 évesen, hogy 
otthon vártak a gyerekeim, 
de semmi kommunikációm 
nem volt velük. Képtelen vol-
tam telefonálni, még beszél-
ni sem nagyon tudtam. Nem 
is volt telefon nálam hetekig, 
semmilyen kapcsolatom nem 
volt a külvilággal, sem a csalá-
dommal, sem a munkámmal. 
Pedig az is eszembe jutott, 
hogy vajon most milyen ren-
dezvény van, amire rengeteget 
dolgoztam, vártam, és én most 
nem lehetek ott. Nagyon ne-
héz volt feldolgozni azt, hogy 
ott a kétéves gyerekem, akit 
nekem kellene fürdetni, etet-
ni, ehelyett én nem tudom 

Hála a kórházi dolgozóknak
Anna története: „Köszönöm, élek!” 
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igazából a fejemet sem meg-
emelni a párnáról, nemhogy 
felkelni. Mindent helyettem 
csináltak. Mosdattak minden 
este, etettek. De ebben a vég-
telenül kiszolgáltatott hely-
zetben soha egy percig nem 
éreztem azt, hogy nekik ez 
teher lenne, hogy én vagyok 
aznap a százból az egyik, akit 
át kell mosdatni. Pedig nyil-
ván így van, mert nekik ez 
a munkájuk és rajtam kívül 
sokan voltak az osztályon. Azt 
gondolom, tényleg odafigyel-
tek a lelkemre is, azon túl, 
hogy gyógyítani próbálták a 
testem. Az orvosok és az ápo-
lónők megtettek mindent és 
még azon is túl. 

Halálosan megijedtem,  
az intenzívre kerültem
Egyik éjszaka váratlanul na-
gyon leesett a szaturációm, 
felébresztettek és levittek az 
intenzívre biztonsági okok-
ból. Mivel amúgy nem érez-
tem semmi különöset, nagyon 
megijedtem, azt gondoltam, 
hogy az intenzív osztály a vég-
ső hely. Én nem tudtam, hogy 
ott valójában milyen munka 
folyik. Azóta nagyon sokan 
mondják, hogy tényleg a kór-
ház büszkesége úgymond az 
intenzív osztály, mind a sze-
mélyi állományuk miatt, mind 
felszereltségében. Én ezt akkor 
még nem tudtam. Halálosan 
megijedtem szó szerint, ez volt 
a másik, amikor azt hittem, ide 
most azért hoztak, hogy meg-
haljak. Még mindig nem lát-
tam az embereket, de minden-
ki nagyon kedves volt velem. 
Ami nekem például feltűnő 
volt, az, hogy vidámak voltak 
és ez a pozitív szemlélet rám is 
átragadt – mondta Anna.  

Innen kezdődik  
a gyógyulásom
– Néhány nap alatt úgy össze-
kapartak az intenzíven, hogy 

onnan már nem is a neuroló-
giai megfigyelőbe kerültem 
vissza, hanem sima szobába 
és innen kezdődhetett el a 
gyógyulásom. Plazmaferezis 
kezelést alkalmaztak, amit 
egy kulcsi szakember Danka 
György végzett el, ehhez 
minden alkalommal az in-
tenzív osztályra szállítottak. 
Ő volt egyébként az első, aki 
azt mondta, nyugodjak meg, 
ez szerinte nem daganat, ez 
egy egyszerű autoimmun re-
akció, ami a plazmaferezis el-
járással orvosolható. Közben 
találtak egy kórokozót, ami 
valószínűleg kiváltotta ezt 
az erős autoimmun reakciót. 
Nagyon sok tényezőn mú-
lik, hogy az ember szervezete 
hogyan reagál erre. Nálam 
a testi és lelki fáradtság, a 
stressz, mind jelen voltak eb-
ben az időszakban. A ren-
dezvényszervezői munkámat 
nagyon szeretem, de fárasztó, 
és nehezen összeegyeztethető 
két pici gyerekkel – tette hoz-
zá Anna. 

Hála, amelyet meg kell 
osztanom mindenkivel
Szerencse, hogy a dunaújvá-
rosi kórházban rendelkezésre 
állt plazmaferezis kezeléshez 
alkalmas berendezés. Hálás 
vagyok a szakembernek, mert 
a kezelés mellé hitet is adott 
a gyógyulásomhoz. Hálás va-
gyok a dunaújvárosi Szent 
Pantaleon Kórházban dolgozó 
szakembereknek, köszönöm 
az intenzív és a sürgősségi 
osztály dolgozóinak a gyógy-
ulásomért végzett áldozatos 
munkáját. A neurológiai osz-
tály valamennyi dolgozójának 
külön hálás vagyok, köszö-
nöm, hogy a testem gyógyítása 
mellett a lelkemet sem hagy-
ták elveszni, és sok hét után 
most már újra együtt lehetek a 
családommal és folytathatom 
az életem – zárta gondoltait 
Király-Dienes Annamária.  

A Kulcs Községi 
Önkormányzat  
képviselő-testülete, 
a téli igazgatási szü-
net miatt, rendhagyó  
módon 2023. decem-
ber 20-án, szerdán 
10 órai kezdettel tar-
totta soron követke-
ző nyílt testületi ülé-
sét a Polgármesteri 
Hivatal 
Dísztermében.

Az ülésen jelen voltak: 
Jobb Gyula polgármes-
ter, Deák Ibolya, Posch 
János, Obberrecht Tamás, 
Nagy Anita és Tóthné 
Vass Anita önkormány-
zati képviselők, valamint 
dr. Neumann Helga jegy-
ző, Fekete György alpol-
gármester betegség miatt 
igazoltan maradt távol. A 
lakosság részéről egyetlen 
érdeklődő sem jelent meg. 
Miután Jobb Gyula pol-
gármester köszöntötte az 
ülés résztvevőit és meg-
állapította a testület hatá-
rozatképességét felkérte a 
képviselő-testület tagjait, 
hogy hozzák meg döntése-
iket az aktuális napirendi 
pontokban. 

A képviselők elfogadták 
a polgármester beszámoló-
ját a képviselő-testület ál-
tal átruházott hatáskörébe 
tartozó szociális pénzbeli 
és természetbeni támoga-
tások megállapításáról, és 
határoztak a Dunamenti 
Apróvadas Vadásztársaság 
kérelméről

A fentiek mellett a tes-
tület megválasztotta a he-
lyi önkormányzati képvise-
lők és polgármesterek álta-
lános választásának, egyéni 
választókerületi választási 
bizottságának póttagjait. 

Mindemellett a tele-
pülés vezetői döntöttek a 
Százholdas Pagony Óvoda 
és Bölcsőde Alapító Okirat 
módosításáról, továbbá el-
fogadták a Fejér Vármegyei 
Közgyűlés 246/2021. 
(XII.2.) határozatával Kulcs 
Község Önkormányzatának 
biztosított működési és fej-
lesztési támogatás felhasz-
nálásáról készült ellenőrzé-
si jelentést. Mindemellett a 
képviselő-testület határo-
zott a Közép-Duna Vidéke 
Hu l l a d ék g a z d á l ko d ás i 
Önkormányzati Társulás 
társulási megállapodásá-
nak módosításáról, va-
lamint a Kulcs Községi 
Önkormányzat folyószám-
la hitelének igényléséről a 
2024. évre, és a szomszé-
dos önkormányzat környe-
zetvédelmi tárgyú rendele-
tének tervezetéről.

Lapunk hasábjain hely-
szűke miatt valamennyi 
döntésről nem tudunk be-
számolni kedves olvasóink-
nak, de a testületi üléseken 
készült jegyzőkönyveket és 
a képviselői beszámolókat 
elolvashatják teljes terjedel-
mében településünk honlap-
ján a www.kulcs.eu-n, illet-
ve az üléseken készült vide-
ofelvételeket megtekinthetik 
YouTube csatornánkon. 

Testületi ülés 
decemberben
Ezúttal 9 napirendi pontot tárgyaltak 
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2023. december 16-
án szombaton dél-
után a Kulcs Községi 
Önkormányzat szerve-
zésében a Faluház előt-
ti téren tartották az idei 
falukarácsonyt. A 15 
órakor kezdődő rendez-
vényre látogatókat meg-
hitt karácsonyi hangulat, 
kézműves és sütemény-
vásár, tea és forraltbor, 
valamint a Segíteni Jó 
Kulcs elnevezésű civil-
szerveződés által jóté-
kony céllal, helyben fő-
zött töltött káposzta és 
gazdag programkínálat 
várta.

Miután Király-Dienes Anna-
mária köszöntötte az egybe-
gyülteket az eseményt Jobb 
Gyula Kulcs település pol-
gármestere nyitotta meg, aki 
beszédében kihangsúlyozta a 
család, a béke, a szeretet és a 
közösség összetartó erejének 
fontosságát. Ezt követően sor-
ra követték egymást a jobb-
nál jobb műsorok. Elsőként 
Mészáros Napsugár koncertjét 
élvezhették, ő egyébként édes-
anyját is a színpadra invitál-
ta egy közös éneklésre. Ezt 
követően Csuszné Pomothy 
Krisztina kulcsi tehetség be-

mutatkozó fellépése követ-
kezett, amit szintén hatalmas 
tapssal díjazott a nagyérde-
mű. Majd a helyi gyerekek 
Betlehemi méltán népszerű 
előadása avatott osztatlan si-
kert. A gyerekek produkciója 
után a kulcsi rendezvények 
visszatérő fellépője, a kulcsi 

származású többszörös arany 
– és platinalemezes énekes 
Czimmermann Kitti ferge-
teges karácsonyi koncertjét 
élvezhettük. Végül, de nem 
utolsó sorban Mikus Edvárd 
énekes az X-Faktor korábbi 
versenyzője szórakoztatta a 
közönséget. A sütemény és a 

töltött káposzta vásárból be-
folyt összegből a Segíteni Jó 
Kulcs csapata rászoruló kulcsi 
családok számára állított össze 
élelmiszer csomagokat. Idén 
262 gombóc és 130 adag töl-
tött káposzta készült. 

Településünkön az ünnepi 
események december 23-án 
folytatódtak. A Kalóz Pizzéria 
hagyományos „Jézuska várós” 
eseményére, amely a Hozz egy 
bögrét elnevezést kapta a ke-
resztségben, december 23-án 
került sor. 

Az ünnepi rendezvény so-
rozat végén december 24-én 
délelőtt, a hivatal dísztermében 
tartották a református családi 
karácsonyt. Majd 25-én kará-
csonyi úrvacsorás istentisztele-
tet tartott a kulcsi református 
közösség.  

Együtt hangolódhattunk az ünnepekre
Falukarácsony 

 A Kalóz Pizzéria hagyományos  
„Jézuska várós” eseménye

Református családi karácsony Betlehemi műsorral

Czimmermann Kitti Mikus Edvárd  Csuszné Pomothy Krisztina

Mészáros Napsugár és anyukája
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Adventi koncertre vár-
ták az érdeklődőket 
december 3-án vasár-
nap délután Kulcson, a 
Hajóállomás teraszán. 
Az esten két csoport 
adott műsort, elsőként 
a kulcsi diákok műso-
ra hangzott el, majd a 
Sándor Frigyes zeneisko-
la növendékeinek jazz-
koncertjét hallhatták a 
megjelentek. (Balla Tibor 
írása)

A szervező, Jazz P’Art Egyesü-
let – ők rendezik a nyári 
jazzkoncerteket is - nevében 
Lukács Anna köszöntötte a 
közönséget. Örömmel mesél-
te, hogy a mostani alkalom 
is igazolja, hogy van értelme 
az igyekezetüknek, hiszen 
míg az első koncertjükre csak 
negyvenen voltak kíváncsiak, 
az idei nyári koncerteken már 
150-160 főre rúgott a vendé-
gek száma.

A program első felében a 
kulcsi Fekete István Általános 

Iskola és AMI aprócska ze-
nésznövendékei léptek egye-
sével a közönség – az izguló 
szülők rokonok és barátok – 
elé, Pásztor Magdolna, Siklósi-
Pók Gabriella, Fehér Teréz és 
Lak Gyöngyi tanítványai egy-
egy darabot játszottak el a szü-
lők nagy örömére, ezzel is gya-
korolva a fellépés drukkhangu-
latában való helytállást, egyben 
átélhették a közönség tapsában 
megnyilvánuló elismerést és si-
kert is. 

Fehér Teréz zongoranö-
vendékei a következő dara-
bokkal készültek: Nagyidai 

Milán (3. évf.) Kabalevszkij: 
Bohóc; Nagyidai Lilla (3. 
évf.) Beethoven: Német tánc; 
Németh-Nagy Nina (4. évf.) 
Streabogg: Keringő.

Pásztor Magdolna felké-
szítésével furulyával lépett fel 
Gajdó Zsófia (Hull a pelyhes) 
és Harangi Bende (Télapó itt 
van). Siklósi-Pók Gabriella ta-
nítványai a következők voltak: 
Csiákh Lilla, Kucsera Janka, 
Komáromi Janka, mindhár-
man fuvoladarabbal álltak a 
közönség elé.

Lak Gyöngyi és zongorista 
tanítványai a következő dara-

bokkal készültek az adventi 
koncertre: Porubszky Noa — 
Orbán Gy.: Osztott dallam és 
egy négykezes, Wégner Lívia 
– Bach: Parasztkantáta részlet, 
Varga Ramóna — Czerny: hár-
fa etüd, Schumann: Szilaj lo-
vas, Oláh Ramíró Márkó–
Richard Clayderman: Ballade 
Pour Adeline. 

A program második felé-
ben a dunaújvárosi Sándor 
Frigyes Alapfokú Művészeti 
Iskola és a Széchenyi István 
Gimnázium fúvós növendékei-
nek jazzműsorát hallhatta a kö-
zönség. Csarnai Bálint (trom-
bita), Hajdú Dániel (trombi-
ta), Bereczki Barnabás (klari-
nét), Kele András (klarinét és 
szaxofon), Révész Péter (trom-
bita) műsorában két jazz kom-
pozíció, a Blues in the Closet, a 
Tenor Madness, a Cantaloupe 
Island, valamint a Carol of the 
Bells hangzott el Kele András 
átdolgozásában. A két zenés 
blokk között Ébl Andrea egy 
Fekete István novellát olva-
sott fel.

A Vidám Emberek Közösségének  
karácsonyi összejövetele

A vidám csapat tagjai szilveszteri műsorral kedveskedtek  
az Idősek Otthona lakóinak

Karácsonyi hangulat
Adventi növendékzene és gimis jazz a Hajóállomáson 

Képaláírást kérek szépen!!!!!!!!!!

Vidám decemberi pillanatok
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December 7-én a múlt 
századi Kulcs Pusztán 
élt tudós állatorvos pro-
fesszorokra emlékezett 
Kulcs település lakossága 
és a Magyar Állatorvosi 
Kar a község önálló éle-
tének huszonkilencedik 
évében. Ez alkalomból 
a szervezők emléktábla 
avatást és szakmai kon-
ferenciát szerveztek. 

Még 2013 decemberében me-
rült fel, egy állatorvosi esemé-
nyen, az akkori országgyűlé-
si képviselő L. Simon László 
javasolta alapján, hogy 2014 
decemberében találkozzon a 
szakma egy szoboravató ün-
nepségen Kulcson. Azóta min-
den évben Kulcson találkoznak 
az állatorvosok. Ugyanis hat 
világhírű állatorvos professzor-
nak is jelentős kulcsi kötődé-
se van: dr. Hutyra Ferenc, az 
Állatorvosi Főiskola első rekto-
ra, dr. Jármai Károly patológus, 
dr. Kotlán Sándor parazitoló-
gus, numizmata. Őket követte 
dr. Guoth György Endre se-
bész, továbbá dr. Marcis Árpád 
kutató professzor, végül dr. 
Szepeshelyi Andor szülész, 
szaporodásbiológus. 

Őket ma a „kulcsi hatok” 
néven tartja nyilván a közvé-
lemény. Velük hatalmas szelle-
mi tőke érkezett Kulcspuszta te-
lepülésre, építettek utat és temp-
lomot, ápolták a kikötőt, mind-
egyikük megépítette saját házát, 
széles körű társadalmi életet él-
tek. A község az óvodai parkoló 
melletti Hatok tere elnevezésű 

szoborparkban, utca nevekben, 
több helytörténeti írott emlék-
ben és könyvben őrzi Kulcsnak 
nevet, elismerést és fejlődést ho-
zó híres tudósok emlékét.

A konferenciára a Fejér 
Megyei Állategészségügyért 
Közhasznú Alapítvány, Kulcs 
Községi Önkormányzat, va-

lamint a Magyar Állatorvosi 
Kamara Fejér Megyei 
Szervezete hívta meg a vendé-
geket a múlt századi tudós ál-
latorvosokra emlékezve. A ter-
vek szerint a program a kulcsi 
Hatok Terén kezdődött volna, 
ahol a résztvevők jelenlétében 
emléktábla avatásra és koszorú-
zásra készültek a résztvevők. Ezt 
az elképzelést azonban az időjá-
rás keresztülhúzta. Ugyanis az 
elmúlt időszakban lehullott je-
lentős mennyiségű hó nem tette 
lehetővé a szabadtéri eseményt. 
Bár a koszorúzással egybekötött 
tiszteletadás elmaradt a prog-
ram további részét a tervezettek 
szerint a helyi polgármesteri hi-
vatal dísztermében megtartot-

ták.  A konferencia elején a le-
vezető elnök, dr. Móré Attila az 
Alpa-Vet Állatgyógyászati Kft. 
elnöke köszöntötte a megje-
lenteket, és megnyitó beszédet 
mondott dr. Sziebert Gergely 
megyénk főállatorvosa, a 
Fejér Megyei Kormányhivatal 
Agrárügyi Főosztályának fő-

osztályvezetője. Majd köszön-
tőt mondott dr. Nobilis Márton 
az Agrárminisztérium élelmi-
szeriparért és kereskedelem-
politikáért felelős államtitkára, 
aki egyebek mellett arról is be-
szélt, hogy egy ország szuvere-
nitását elősegíti, ha jól műkö-
dő saját élelmiszeripara van. 
Ennek Magyarországon nagy 
hagyománya van, köszönhe-
tő a nagy múlttal rendelkező 
állatorvosi szakmának is. Dr. 
Tanárki Gábor Fejér Vármegyei 
Kormányhivatalt vezető főis-
pánja is beszédet mondott, aki 
kiemelte az állatorvos találko-
zó kapcsán, hogy a nagy ha-
gyományokkal és múlttal ren-
delkező állatorvos szakmának 

köszönhető, hogy a megye ál-
lattartói biztonságban érezhetik 
magukat. Hiszen nem önjelölt 
szakértőkre, hanem elhivatott 
és komoly szakemberekre van 
szükség. A köszöntők kapcsán 
elhangzott, hogy akadályoztatá-
sa miatt az eseményen nem tu-
dott részt venni dr. Mészáros 
Lajos országgyűlési képvise-
lő, L. Simon László a szobor-
park alapítója és Jobb Gyula 
Kulcs település polgármeste-
re.  Ezt követte a kulcsi Fekete 
István Általános Iskola műsora. 
A konferencia második felében 
szakmai előadásokat tartottak. 
Elsőként professor dr. Sótonyi 
Péter, az Állatorvostudományi 
Egyetem rektora Egyetemünk 
fejlődése az elmúlt tíz évben 
címmel, őt követte dr. Pásztor 
Szabolcs országos főllátorvos 
Az állategészségügyi szabályo-
zás illetve a nemzetközi jár-
ványügyi helyzet aktuális kér-
dései címmel adott elő. Végül 
dr. Nemes Imre, a Nemzeti 
Élelmiszerlánc-biztonsági 
Hivatal (NÉBIH) elnöke A 
megújuló NÉBIH szerepe az 
állategészségügyi igazgatásban 
címmel tartotta meg prezen-
tációját. 

Az előadások után dr. 
Merész Lajos nagyszerű szava-
lata után került sor a 2023. évi 
szakmai kitüntetések átadása. A 
dr. Lancz Endre Életműdíjat 
dr. Poszmik Imre kapta, Az 
Év állatorvosa elismerést dr. 
Boldizsár Szabolcs vehette át 
és Az állategészségügyért díjat 
Bajnokné Kovács Katalinnak 
adták át. 

A szakma képviselői ezúttal is 
Kulcson találkoztak a XXI. Fejér 
Vármegyei Állatorvosi Napon
A Hatok terén elkészült emléktábla felavatására nem került sor, az időjárás átírta a programot 

Képaláírást kérek szépen!!!!!!!!!!
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A Kulcs Községi Önkormányzat képviselő-testületének 
valamennyi tagja elkészítette a törvényi rendelkezések-
nek megfelelően a 2023. évi munkájáról szóló beszámo-
lóját. Lapunk hasábjain a megszokottakhoz hasonlóan 
olvashatják az önkormányzati vezetők munkájáról ké-
szült tájékoztatókat. Ebben a számunkban Nagy Anita, 
Oberrecht Tamás, Posch János és Tóthné Vass Anita 
képviselők beszámolóját teljes terjedelmükben, változ-
tatás nélkül olvashatják.   

Tisztelt kulcsi választók!
Köszöntök minden kulcsi lakost, illetve kulcs eseményeit figye-
lemmel kísérő érdeklődőt. Szeretnék ismételten köszönetet mon-
dani mindenkinek, akinek támogató segítsége lehetővé tette, hogy 
tevékenyen részt vehetek Kulcs jövőjének építésében.

A magam részéről igyekeztem minden ülésen részt venni és a 
rendelkezésemre álló információk birtokában kellő körültekintés-
sel, a település és a közösség érdekeit előtérbe helyezve meghoz-
ni döntéseimet. Azt gondolom, hogy településünk fejlődése lát-
ható, és a jövőre tekintve is bízom benne, hogy töretlenül foly-
tatható ez a fejlődés.

Rengeteg tennivaló van még, soha nincs vége a – van hova fej-
lődni – gondolatoknak. Nyilván rengeteg pénzt emészt fel az el-
múlt évek fejlődése, és rengeteg hiányzik az elmaradt tervekhez.

Utak, világítás, ivóvíz-, csatornahálózat bővítése, építése Sorol-
hatnám, amit mindenki tud és reménykedve várja. Bízom ben-
ne, hogy minél előbb megvalósulhat. 

Nem részletezném az elmúlt évben történt fejlesztéseket, de még-
is ismételten kiemelném az iskolánk és a bölcsi épülését, ami szá-
momra az egyik legfontosabb fejlesztési feladat és végre látni a vé-
gét. Az orvosi rendelő bővítésére is végre pont kerül.

A csapadékvíz elvezetése is fontos feladat volt a településünk-
nek – Deák F. utca, Sőtér sétány, Dózsa Gy. utca – a partfal to-
vábbi csúszását megakadályozva nem várathatott magára. Ennek 
köszönhetően elkészülhetett az utcák új burkolata is, melyen a 
Dunába folyhat a csapadék így nem veszélyezteti a talajba jut-
va az ingatlanjainkat, értékeinket. Ez a fejlesztés is folytatódik, 
reményeink szerint jövőre.

Továbbra is azon fogok dolgozni, hogy az önkormányzat kel-
lő konstruktivitással, a legtöbbek számára megfelelő döntések 
meghozatalával folytathassa a megkezdett munkát.  

Kívánok mindenkinek kellemes karácsonyi ünnepeket és bol-
dog új esztendőt! Nagy Anita

képviselő

Tisztelt kulcsi választópolgár!
Újra közel az év vége, ilyenkor szokás röviden összefoglalni az 
eltelt időszak történéseit.

Aki nyitott szemmel jár-kel a településen, az lépten-nyomon 
találkozhat jelentős beruházásokkal, építkezésekkel, mindezek an-

nak ellenére folytatódtak, hogy a korábbi évek súlyos nehézségek-
kel voltak terheltek.

A Képviselő Testület az eltelt időszakban is bővében volt a ten-
nivalókban köszönhetően a folyamatban lévő, és az újabb fejlesz-
téseknek. Az előző időszakokhoz hasonlóan az ezekhez szüksé-
ges döntéseit megalapozottan, a rendelkezésre álló információkat 
mérlegelve a legjobb tudása szerint hozta meg. Annak érdekében, 
hogy a munkák gördülékenyen, késedelem nélkül mehessenek, év 
során sokszor volt szükséges összejönni soron kívüli megbeszélé-
sekre, rendkívüli testületi ülésekre is.

A képviselői munka döntő része a település lakói számára közvet-
lenül nem látható, a testületi üléseken már csak az előzetes megbe-
széléseken, majd a bizottsági üléseken megvitatott, egyeztetett elő-
terjesztésekről dönt a testület. Ezeket mind megelőzi az igen nagy 
mennyiségű információs anyag megismerése, áttanulmányozása, 
ami alapján lehetséges csak a körültekintő, megalapozott döntés.

Az elmúlt évben is aktívan vettem részt mind a bizottsági, mind 
a testületi munkában is.

Már több évtizede egyéb közéleti tevékenységeim keretén belül 
továbbra is részt veszek a községi, állami ünnepek szervezésében, 
kulturális és egyéb rendezvények megvalósításában.

Nyáron augusztus 20-án megemlékeztünk államalapító Szent 
István királyunkról, megtartottuk a hagyományos Kupac-túrát kö-
zösen Kulcs község Önkormányzatának, a Kulcsi Baráti Körnek és 
a Vizi-sport Szakosztálynak a szervezésében. 

Számomra alapvető kötelesség, hogy sose feledkezzünk meg hős 
elődeinkről, ezért ahogy hosszú évek óta mindig, úgy idén is meg-
emlékeztünk október 31-én a település Hőseiről és Áldozatairól, 
elhelyeztük az emlékezés virágait.

Civil egyesületben végzett munkám révén segíthettem – tagja-
inkkal közösen – községünk közösségi, kulturális életét tartalma-
sabbá tenni. Ennek eredménye a Kulcsi Baráti Kör egyesület által 
elnyert közel 2 millió Ft pályázati forrásból megvalósult helytör-
téneti tanösvény első hat állomásának kialakítása. 

A sikeres pályázatokért ismételten köszönetünket fejezzük ki 
Fekete György alpolgármester úrnak a pályázat során nyújtott nél-
külözhetetlen segítségért!

Ugyancsak a Kulcsi Baráti Kör 1% Szja bevételéből, és szerve-
zésében ültettünk fákat tavasszal a községi temetőben, köszönet a 
résztvevőknek a munkájukért.

A sok egyéb munkám közül kiemelném: az „Elválasztott rend-
szerű felszíni csapadékvíz elvezetése Kulcson” pályázat  II. üte-
mének kivitelezése során a Deák Ferenc utcai részen segítettem 
helyi ismeretemmel, a vizek lefolyásáról hosszú évek óta gyűjtött 
tapasztalataim átadásával a minél hatékonyabb, a célnak legin-
kább megfelelő kivitelezést.

Bővebb tájékoztatásra – mint korábban is – személyesen is szí-
vesen állok rendelkezésre mindenki számára.

Oberrecht Tamás 
képviselő

Az önkormányzati képviselő-testület 
tagjainak beszámolója a 2024. évről

(Folytatás a 12. oldalon.)
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Tisztelt kulcsi választók!
Képviselői munkámat az elmúlt évtizedekben megszokott gon-
dossággal és odaadással végeztem. 

A Képviselői munkámat úgy végeztem, hogy a közös mun-
kavégzés legyen a döntő. A közös egyetértéssel végzett testületi 
munka eredményei az a fejlődés, ami kézzel fogható és látható 
a településen (utak, bölcsőde, egészségház stb.). 

A mai pénz szűkös helyzetben minden érvet meghalhatva 
és megvitatása után döntöttünk, hogy mire költsünk a fon-
tossági sorrend alapján. 

Sajnos a testületnek dönteni kellett arról, hogy közterület 
felügyeletet megszervezzük, hogy gátat vessenek a szabályokat 
felrúgó emberek garázdálkodásainak (iskolai, óvodai és közte-
rületi parkolás, sportpályán gépkocsival, kerékpárral és gya-
logosan történő átjárás, közterületi szemetelés, közösségi be-
rendezések rongálása és járdán parkolás stb.). 

Albert Einstein idézetet ajánlom mindenki figyelmébe: „A 
világot nem a gonosz fogja elpusztítani, hanem azok, akik vé-
gignézik a gonoszságokat és nem csinálnak semmit.”

Az elmúlt 2023-as évi fejlődésünk fő nehézségét az előző év-
ről áthúzódó beruházások (fűtőmű, egészségház és bölcsődei be-
ruházások) előzetes bekerülési költségeinek rendkívüli növeke-
dése és az előre nem várt plusz beruházási költségek. 

És még a következő évre is kihatással lesz (fűtőmű). Ebben 
a feszített munkában a hivatal dolgozóinak és a polgármester 
erőn felüli munkájának köszönhetően és a testület összehan-
golt munkájával sikeresen vettük az idei évet. Közben előké-
szítésben van a Kulcs-Rácalmás kerékpárút és az ivóvíz há-
lózat bővítés (Radicsa, Virághegy és a Spanyol lakópark) to-
vábbá a szennyvízcsatorna bővítését tervezését is elindította 
és tervezi a testület.  

 A képviselő testület és benne a képviselő munkáját az elért 
eredmények és a további eredmények megalapozása fémjelzi.

Ezúton kívánok minden kulcsi lakosnak, üdülő és zártkerti 
tulajdonosnak és kiemelten azoknak, akik segítették a mun-

kámat. Egészségben, sikerekben és boldogságban gazdag új 
esztendőt.   

Posch János
képviselő

Tisztelt kulcsi választók!
Független önkormányzati képviselőként vagyok jelen Község 
életében. Szinte csak betegség esetén hiányoztam a testületi 
ülésekről, amelyeken a rendelkezésemre álló adatok, infor-
mációk birtokában, valamint alapos felkészülés után hoztam 
meg az általam helyesnek vélt döntést a település és a közösség 
érdekeit előtérbe helyezve. 

Az együttműködés híve vagyok, mert meggyőződésem, hogy 
a faluért folyó munka akkor eredményes, ha a polgármester 
és a képviselő-testület tagjai együtt tudnak és akarnak dol-
gozni. Ezt teszük mi is így hatan a Jegyzőasszony segítségé-
vel és az Önkormányzat dolgozoival együtt, a település érde-
keit szem előtt tartva.

A falu lakosságának jogos elvárása az utak állapotának ja-
vítása,  a csapadékelvezetők kialakítása ami több helyen is 
megtörtént az idén és folyamatba is van. Lassan átadásra ke-
rül az  iskola épülete is, volt belterületi útfelújítás, járdaépí-
tés, megvalósult  bölcsőde.

Továbbra is fontos a tisztásag fentartása a faluban így min-
den évben megvalósul  az elektronikai hulladék gyűjtés is. 
Több szemétszedő civil kezdeményezés is van a településen 
ahol segítenek a lakosok a falu tisztán tartásában.

A kamera rendszer nagyon sokat segít a szemetelők tet-
ten érésében!

Minden itt élő tehet valamit Kulcsért gyerekként és felnőtt-
ként egyaránt. Van, aki az ötleteivel, van, aki tevékeny munká-
val, van, aki építő kritikával, s van, aki azzal, hogy óvja, s nem 
rongálja a környezetét, nem szemetel, megbecsüli más munkáját. 

Továbbra is állok szíves rendelkezésére bárkinek,akinek kér-
dése-kérése észrevétele van.

Tóthné Vass Anita
képviselő

(Folytatás a 11. oldalról.)

Az elmúlt hónapokban jelentősen 
emelkedett a digitális csalások 
száma és értéke – írja a police.hu 
weboldal. 

A visszaélések döntő része nem a digitális 
fizetés során, hanem az adatok meg-
szerzésével, a számlák lecsupaszításával 
történik. A banki csalásokkal illetéktele-
nek úgy károsítanak meg sokakat, hogy 

megszerzik az adataikat, titkos kódjai-
kat, illetve távoli elérést segítő programot 
telepítettnek, majd belépnek a bankok 
internetes felületeire, és a sértettek szám-
láiról tranzakciókat bonyolítanak le. Így 
járt az az idős asszony is a napokban, akit 
egy magát banki alkalmazottnak kiadó 
férfi keresett fel telefonon azzal, hogy 
illetéktelen tranzakciókat lát a folyószám-
láján. A telefonáló kérésére a gyanútlan 

sértett a „szükséges” lépéseket követően 
kiadta a beérkező biztonsági SMS kód-
jait, mellyel bankkártáját a csaló re-
gisztrálta a fizetési szolgáltatónál, majd 
rövid időn belül több alkalommal több 
százezer forint összegű kártyás vásárlást 
hajtott végre a szolgáltatáson keresztül. 
Ne engedje, hogy a kiberbűnözők ki-
használják gyanútlanságát, hiszékenysé-
gét! Soha ne adja meg senkinek a banki 
tranzakciók során a jóváhagyásokhoz 
szükséges SMS-kódokat! A számlafor-
galomban észlelt hiány esetén rögtön 
keresse a pénzintézetet és a rendőrséget, 
hogy legyen esély beavatkozni a bűnös 
folyamatba!

Csak óvatosan!
Ne dőljön be a csalóknak! 
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Sajtóközlemény

Elkészült Kulcs település
csapadékvíz-elvezető hálózatának felújítása 

2023/12/06

Kulcs Községi Önkormányzat sikeresen megvalósította a Terület- és Településfejlesztési Operatív Program Plusz keretében elnyert TOP_Plusz-1.2.1-21-21-
FE1-2022-00008 azonosítószámú„ „Elválasztott rendszerű csapadékvíz-elvezető hálózat felújítása, fejlesztése Kulcs településen” című projektet. amelynek 
célja a csapadékvíz okozta károk megelőzése az életkörülmények és életminőség javítása volt.

A fejlesztés 232,23 millió forint vissza nem térítendő európai uniós támogatás segítségével, a Széchenyi Terv Plusz program keretében valósult meg.

A projekt keretében felújításra került a Deák Ferenc utcában és a lecsatlakozó Hullám, Lejtő és Forrás utcákban a meglévő útburkolat, és a felszíni csapadékvíz 
elvezetése is megoldásra került. A Kossuth és Dózsa utcákban a meglévő burkolt, nyílt árok javítása és a padka rendezése valósult meg. 

A vízelvezető rendszerek kiépítésével, felújításával a felszíni csapadékvizek összegyűjtése történik meg és a közeli árkokba, befogadókba elvezetésre kerül, ezzel 
biztosítva a mélyebben fekvő ingatlanok beázás elleni védelmét.  

A kivitelezés 2023. december 6-án sikeresen befejeződött.

A projektről bővebb információt a www.kulcs.eu oldalon olvashatnak.
A projekt azonosító száma: TOP_PLUSZ-1.2.1-21-FE1-2022-00008
A projekt címe: Elválasztott rendszerű csapadékvíz-elvezető hálózat felújítása, fejlesztése Kulcs településen

További információ kérhető: 
Dr. Neumann Helga jegyző
telefonon: +36 70 639 0139
vagy e-mailben: jegyzo@kulcs.eu

Sajtóközlemény 

Elkészült az új bölcsőde Kulcson 
2023.12.15. 

Kulcs Községi Önkormányzat a Terület- és Településfejlesztési Operatív Program TOP-1.4.1-19 számú Bölcsődei férőhelyek kialakítása, bővítése című pályázati 
felhívás keretében 100%-os támogatási intenzitású, vissza nem térítendő támogatásban részesült európai uniós támogatásból. A megítélt támogatás összege: 
282,92 millió forint, mely forrásból 2 csoportszobás új bölcsőde épült Kulcson az Óvoda u. 2. szám alatt az óvoda mellett. 

Széchenyi 2020 program keretében a Terület- és Településfejlesztési Operatív Program TOP-1.4.1-19 számú Bölcsődei férőhelyek kialakítása, bővítése című 
pályázati felhívás céljaival összhangban a TOP-1.4.1-19-FE1-2019-00001 azonosító számú, „Új bölcsődei férőhelyek kialakítása Kulcson” c. projekt megvalósítá-
sával lehetőség nyílt arra, hogy új bölcsőde épülhessen a településen. A 2 csoportszobás új bölcsőde épülete Kulcson az Óvoda u. 2. szám alatti ingatlanon került 
kialakításra. Az megépült bölcsődében 2 csoportszoba, melegítő konyha, irodák, irattár, mosókonyha, mely egyben a gépészeti helyiség, személyzeti öltözők és 
mosdók, akadálymentes mosdó, babakocsi tároló került kialakításra. Az épület végében került kialakításra a gyerekek számára kerti WC helyiség, a kerti játék 
tároló és egy általános tároló helyiség is.

A bölcsőde kialakításához, annak működéséhez a jogszabályban meghatározott – a tervezett foglalkoztató helyiségek után számított 6 db parkolóhely került kiala-
kításra, melyből 1 db mozgáskorlátozott parkoló. A tetőre napelemes rendszer is került.  

A projekt keretében 4 új munkahely jön létre.

A projekt várható befejezésének napja: 2023.12.31.

A projektről bővebb információt a www.kulcs.eu oldalon olvashatnak. 

További információ kérhető: 
Jobb Gyula 
polgármester  
Tel: +36 25 440-400 
E-mail: titkarsag@kulcs.eu
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  Polgármester 
 Jobb Gyula  06 (70) 639-0157

  Alpolgármester 
 Fekete György  06 (30) 584-5317

  Jegyző  
 Dr. Neumann Helga 06 (70) 639-0139

  Aljegyző  
 Csicskovics Zsuzsanna 06 (70) 639-0166

  Adóügy 
 Bartók Mária 06 (70) 639-0164 
 Nagy Eszter 06 (70) 639-0149

  Gazdálkodás  
  Timár Angéla 06 (70)  639-0148 
 Agárdy-Kovács Anita   06 (70) 639-0152
 Mészáros-Godó Anita   06 (70) 639-0142

  Igazgatás, népesség, gyámügy 
 Szlobodáné Tóth Gabriella 06 (70) 639-0135
 Szabó Renáta  06 (70) 593-9325

  Anyakönyv 
 Mészáros-Godó Anita   06 (70) 639-0142

  Munkaügy, titkárság 
 Nemesné Csepecz Katalin 06 (70) 639-0147

  Pénztár 
  Doma Mónik a 06 (70) 433-0314

 Műszaki ügyintéző  
  Szívós Erika  06 (70) 636-5217

  Könyvtár, Faluház 
 Létay Ildikó 06 (70) 639-0168

  Százholdas Pagony Óvoda és Bölcsőde  
	 Intézményvezető:	Rendné	Pocsai	Izabella	 06	(70)	639-0162

  Bölcsőde szakmai vezető 
 Holl Tamásné 06 (70) 639-0241

  Fekete István Általános Iskola  
	 Igazgató:	Schinogl	Ferenc		 06	(25)	252-062

   Kulcsi Szociális Intézmény 06 (25) 627-117
	 Vezető:	Adorjánné	Bózsodi	Irén		 06	(70)	801-0149
	 Tanya	gondnok:	Panda	Krisztián		 06	(70)	345-3737

  Védőnő 
 Danka Edit 06 (70) 639-0143 
 Radnó-Kovács Zita  06 (70) 433-2181

  Háziorvos 
 Dr. Fenyvesi Béla 06 (70) 639-0169

  Gyermekorvos 
 Dr. Földi Ágnes  06 (20) 440-8088

  Fogorvos 
 Dr. Szappanos Mária 06 (25) 254-022

  Állatorvos 
 Dr. Szlávik Ferenc 06 (30) 951-0062

 Kulcs Biztonságáért Polgárőr Egyesület 
	 Kovács	Péter		 06	(70)	433-1676

  Körzeti megbízott 
	 Boda	Tamás	rendőr	főtörzsőrmester		 06	(70)	944-3149

 Település gondnok 
	 Pulai	Tibor		 06	(70)	639-0161

 Adonyi Kormányablak 
	 Ügyfélszolgálat		 06	(25)	795-255

 Református lelkipásztor 
 Fodor István 06 (30) 223-3753

 Katolikus plébániai kormányzó 
 Szeleczky Csaba 06 (30) 677-6550

 Szennyvízszállítás 
	 Hazai	Kommunális	Kft.	 06	(70)	600-0620

 Hajóállomás 
 Lukács János   06 (30) 931-9564
 Király-Dienes Annamária  06 (70) 432-6031
	 rendezvényszervező

 Polgárőr Egyesület Kulcs 06 (30) 621-5342 

Fontos telefonszámok Amikor eljön  
a hóemberépítés 
ideje
Rendkívül érdekes, ahogy mi emberek bizonyos dolgo-
kat kezelünk. Ha aktuális akarok lenni, említhetném a 
december elején, a szó szoros értelmében nyakunkba 
zúdult havazást. Évek óta nyafogunk, hogy milyen jó 
lenne a fehér karácsony és nosztalgiával gondolunk 
vissza a „régi” időkre, a hócsatákra, a szánkózásra, és 
hóember építésre. Arról nem is beszélve, hogy a rovarok 
és egyéb kártevők szempontjából is mennyire hasznos 
a hideg és egy kiadós havazás. Aztán amikor ízelítőt 
kapunk a télből hisztizünk, hogy a négy fal közt ragad-
tunk, mert nem lehet közlekedni a hóeséssel járó kaoti-
kus állapotok miatt.  A legifjabbak számára sajnos nem 
is olyan egyértelmű, hogy ha tél akkor jön a hó. Ezért 
míg a felnőttek kicsit bosszankodtak a hóeltakarítás 
többlet terhei miatt a gyerekek önfeledten adhatták át 
magukat a játéknak. Itt volt az ideje a szánkózásnak, 
hógolyózásnak, hóangyal készítésnek és persze hóem-
ber építésnek. De ha már mindezeket begyakorolták, 
lehetett nyomkeresőset játszani, vagy éppen a homoko-
zó formák felhasználását újra gondolva hóvárat építeni. 
Szerencsére a hó minősége tökéletes volt mindehhez. 
Kulcsiként sajnos megszoktam már az évek alatt, hogy 
az embereknek — tisztelet a kivételnek — mindig prob-
lémájuk van valamivel. Ennek rendszeresen hangot 
is adnak a különböző közösségi felületeken. Sokukat 
zavarják a falusi élet természetes velejárói. Háziállatok, 
kutyaugatás, tüzelés és még sorolhatnám. Nos a decem-
beri havazás kapcsán ismét támadásba lendültek a „fotel 
forradalmárok”. A jó meleg szoba kényelméből osztották 
az észt, hogy kinek mi a feladata és hogyan kéne megol-
dani például a hóesés okozta közlekedési nehézségeket. 
Nos szomorú hírem van, sajnos még nincs, olyan mobil 
alkalmazás, ami ellapátolná helyettünk a havat. Marad a 
hagyományos módszer, lapátot kell ragadni!

Rizmayer János

Minden ami kimaradt a lapszámból
és az összes anyag  

teljes terjedelmében elolvasható 
a Kulcsi Krónika online változatában. 

 Az újságot online is elolvashatja:
www.kulcs.org
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Lapzárta: a hónap utolsó péntekén. Megjelenés: december	hónapot	kivéve,	minden	hónap	első	péntekén.	Rendezvény	plakátot	egy	
oldalban	 közlünk	 az	 önkormányzati	 rendezvények	 esetében.	 Féloldalban	 közlünk	 rendezvény	 plakátot	 önkormányzati	 támogatású	
rendezvények	esetében.	Kulcsi	székhelyű	civil	szervezetek	rendezvényeiről	készült	plakátot	negyed	oldalban	közlünk.	Arculat	és	profil	
idegen,	tartalmilag	nem	megfelelő	anyagok	közlése	nem	áll	módunkban.

Minden ami kimaradt és az összes anyag teljes terjedelmében elolvasható a Kulcsi Krónika online változatában.

A december elején lehul-
lott jelentős mennyiségű 
hó áldás és átok is volt. 
A gyerekeknek nagy 
örömöt, sokunknak, pe-
dig bosszúságot okozott. 
A legifjabbak zöme éle-
tében először lépkedett 
ropogós hótakaróban, 
ilyesmit eddig csak fotón 
láttak. De mi is elszok-
tunk már az igazi téltől, 
hiszen az utóbbi 20 év-
ben elvétve esett ennyi 
hó. Az előrejelzések elle-
nére sokan talán el sem 
hittük, hogy tényleg ha-
vazni fog. 

Kulcson is jócskán felad-
ta a leckét a hírtelen nya-
kunkba zúdult égi áldás, 
mind az itt élőknek, mind 
pedig a település síkosság 
és hómentesítésén dolgo-
zó szakembereknek. Pulai 
Tibor településgondnok 
és Kukucska Zoltán az ön-
kormányzat által megbízott 
vállalkozó szinte megállás 
nélkül, folyamatosan dol-
goztak a kritikus időszak-
ban a település útjainak 
hómentesítésén. 

Pulai Tibor a hótoló lappal 
felszerelt piros traktorral dol-
gozott hajnali 4 óra óta. Mint 
elmondta, sokan elindulnak 
és sok esetben árokba csúsz-
nak. Természetesen a bajba-

jutott falubelieknek segíte-
nek, de így addig nem tudják 
a havat tolni. Nagyon nehezíti 
a hóeltakarítást, hogy sok he-
lyen az úton, a kapu előtt áll-
nak az autók. Pulai Tibor arra 
kérte a kulcsi lakosságot, hogy 

ha tehetik ne induljanak útnak 
autóval. Takarítsák el a ház előtt 
a havat és álljanak be a kertbe. 

Kukucska Zoltán vállal-
kozó, már ötödik napja a sí-
kosság mentesítésen dolgo-
zott teherautójával. A havazás 

beállta óta, pedig szinte szü-
net nélkül tolta a havat. Mint 
elmondta megnehezítette a 
munkát, hogy a kihajló ágak 
a hóterheléssel sok helyen el-
zárták az utat, de az útszélén 
parkoló autók szintén megne-
hezítették a hóeltakarítást. 

Jobb Gyula polgármester 
közösségi média oldalán szin-
tén arra kérte a lakosságot, 
hogy akik tehetik maradjanak 
otthon és álljanak kapun belül-
re autóikkal. Mint elmondta a 
tömegközlekedésről is érkezett 
szomorú hír, ugyanis a menet-
rend szerint közlekedő buszjá-
rat a Sport Büfénél árokba bo-
rult, műszaki mentésén a tűz-
oltók dolgoztak. 

Másnap újabb felhívást tett 
közzé a település első embere: 
-Bizonyára sokan láttátok, hogy 
a Rákóczi utca horgászbolt és az 
óvodai gyalogátkelő közti sza-
kaszán a járdát nem tudták – 
méretük miatt – a kotrógépek 
hómentesíteni! Ez megnehezíti 
a gyalogos közlekedést.

A probléma orvosolásá-
ra várom a jelentkezőket-né-
mi forraltborral és pálinkával- 
holnap (szombat) délelőtt 10 
órára a helyszínen! Hólapátot 
hozzatok! Nos a felhívás elérte a 
célját. A meghirdetett időpont-
ban Jobb Gyula polgármester 
unokáival és lelkes segítőivel 
karöltve megtisztították az em-
lített járdaszakaszt.

Nem végzetes természeti 
katasztrófa volt csak hóesés
Kulcson is jócskán feladta a leckét a hírtelen nyakunkba zúdult égi áldás 

A friss hótakaró sok örömöt, de sok bosszúságot is okozott

Hóeltakarítás jól bevált, hagyományos módszerrel
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